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Dzieci oraz młodzież odchodzą coraz częściej od uprawiania jakiegokolwiek sportu.
Zauważyć można to w szkołach podstawowych, gimnazjach, szkołach średnich. Dlatego
rzeczą godną przekazania czytelnikom, ale nie tylko, jest inicjatywa, którą w Wiśle tworzy
grupa pasjonatów koszykówki: Aleksandra Nosowicz, Daniel Arsenicz, Przemysław Kurzok i
Marcin Kotowicz. Dzięki ich staraniom kilka lat temu powstało ''Integracyjne
Stowarzyszenie Wiślańska Jedynka''.

Zachęcili oni ( i nadal zachęcają) do spotkań i trenowania koszykówki dziewczyny z klas I-VI szkół podstawowych,
gimnazjum , szkół ponadgimnazjalnych i starsze

Dziewczyny w czasie roku szkolnego spotykają się w godzinach popołudniowych trzy razy w tygodniu, a w soboty
biorą udział w turniejach organizowanych w Wiśle i poza nią.

Aby dowiedzieć się więcej o nich, skontaktowałem się z Aleksandrą Nosowicz – jedną z trenerek, która zajmuje się
najmłodszymi grupami.

- Jak doszło do tego, że działacie?

- Integracyjne Stowarzyszenie Sportu i Rehabilitacji " Start”, powstało w 2008 roku. Walny Zjazd Założycielski
powołujący stowarzyszenie, wyraził zgodę na powołanie przez Zarząd 7 sekcji sportowych. Treningi odbywały się na
obiektach Ośrodka Sportowego Start, należącego do Polskiego Związku Sportu Osób Niepełnosprawnych. Dla
sportowców niepełnosprawnych z terenu Wisły i Istebnej, stworzono dwie sekcje: lekkiej atletyki (LA) i narciarstwa
biegowego. Opiekę nad zawodnikami powierzono doświadczonym trenerom, Jarosławowi Sobczykowi oraz
Andrzejowi Cieślarowi. Młodzieży pełnosprawnej, umożliwiono podnoszenie sportowych umiejętności w
następujących sekcjach: piłka nożna chłopców ( opiekun Tomasz Wuwer ), pływanie ( Marcin Kotowicz), szachy (
Józef Kujawa ), LA ( Jarosław Sobczyk ) oraz koszykówka dziewcząt . Od początku działalności stowarzyszenia,
wiodącą sekcją była właśnie - koszykówka. Pierwszym i bardzo ważnym opiekunem koszykarek był Jerzy Wielgos, po
którym sekcje przejęli Daniel Arsenicz i Przemysław Kurzok. Sukcesy wiślańskich zawodniczek w turniejach
szkolnych, spowodowały zgłoszenie Stowarzyszenia " Start " Wisła do rozgrywek ligowych. Od trzech sezonów
stowarzyszenie, jest praktycznie klubem jedno sekcyjnym - koszykarskim, prowadzącym zajęcia obecnie w 7
grupach wiekowych. Ograniczenie współpracy z Ośrodkiem Sportowym Start, spowodowało w 2015 roku, zmianę
nazwy stowarzyszenia na: Integracyjne Stowarzyszenie " Wiślańska Jedynka ". Od czerwca 2016 zarząd tworzą: Pilch
Magdalena prezes, Pilch Monika, Setnik Anna, Budzyńska Beata, Robert Hracki.

Obecnie trenuje ok. 85 zawodniczek. Do grania w lidze zgłoszonych jest 7 zespołów w następujących kategoriach:
Seniorki- II liga, Juniorki, Kadetki, Młodziczki, Minikosz 2005, Minikosz 2006, Minikosz 2007.

Treningi odbywają się po zajęciach szkolnych dla każdej z grup 3 razy w tygodniu. Dołączyć do zespołów można w
każdej chwili. Wystarczy przyjść na trening, zacząć trenować, poczuć pasję i spełniać marzenia.

- Jak wygląda współpraca z samorządem lokalnym?
- Współpraca z samorządem układa się z roku na rok lepiej i na pewno bez pomocy samorządu nie bylibyśmy w
stanie dobrze funkcjonować. Jednak nasze ambitne plany związane z rozwojem klubu i realizacją założonych celów
wymagają dużych nakładów finansowych, dlatego musimy szukać również innych źródeł finansowania.



- Więc następne pytanie: skąd pomoc finansowa?
- Mamy kilka źródeł finansowania: oprócz dotacji z urzędu miasta otrzymujemy pieniądze z powiatu, dotacji
celowych z Ministerstwa Sportu ( realizacja projektów), 1 % z podatku, wsparcia darczyńców ( „ Technet” ,
„Wiślanka”, „Ustronianka”, „ U Fojta”, „ Mount Blanc”), składek członkowskich, zbiórek publicznych. Jednak cały czas
brakuje nam na realizację wszystkich zamierzonych celów. Dlatego zwracamy się z prośbą również do czytelników o
wsparcie naszej sekcji w dowolnej formie. Każda, nawet najmniejsza pomoc jest dla nas bezcenna. Dzięki wsparciu
innych ludzi, zawodniczki mogą rozwijać swoją koszykarską pasję.

- Jesteście nie pierwszy rok na scenie sportowej. Więc są na pewno i sukcesy sportowe. Czy możemy ich
kilka wspomnieć?

- Największe dotychczasowe sukcesy naszych zawodniczek to:
W kategorii szkół ponadgimnazjalnych:
- Mistrzostwo Powiatu Cieszyńskiego w latach 2009-2016
-brązowy medal Mistrzostw Śląska w Licealiadzie w roku 2013
-srebrny medal Mistrzostw Śląska w Licealiadzie w roku 2016

W kategorii szkół gimnazjalnych:
- Mistrzostwo Powiatu w latach 2008-2010 oraz w latach 2012- 2016.
- Mistrzostwo Rejonu Pszczyńsko-Cieszyńskiego w latach 2008-2010 oraz w latach 2012 -2016.
- Srebrny medal Mistrzostw Śląska w Gimnazjadzie w roku 2012.

Największym sukcesem naszych najmłodszych zawodniczek jest zdobycie Pucharu Śląska w kategorii żaczek w roku
2015 (rocznik 2005 i młodsze) oraz powtórzenie tego osiągnięcia w roku 2016 ( rocznik 2006 i młodsze). Ten sam
rocznik zdobył brązowy medal Mistrzostw Śląska w ligowej rywalizacji prowadzonej przez Śląski Związek
Koszykówki.

- Pani Olu, jakie najbliższe plany?
- Szkolenie na poziomie pozwalającym prowadzenie zawodniczki od najmłodszych klas szkoły podstawowej
zapewniające jej harmonijny rozwój. Praca z tak dużą liczbą dziewczynek z różnych dolin i środowisk sprzyja
integracji ze środowiskiem lokalnym. Ma to również przyczynić się do promocji koszykówki w Wiśle. W efekcie nasza
praca ma doprowadzić do udziału naszych dziewczyn w rozgrywkach I ligi koszykówki kobiet.

- Bardzo dziękuję za odpowiedź na tych kilka pytań. Z uwagi, że jestem osobą niewidomą na pewno z
mojej strony nie możecie liczyć na zbyt duży doping. Jednak życzę całej grupie dużych sukcesów i jak
największej ilości rzutów „za trzy punkty”. Jeszcze raz dziękuję za przybliżenie czytelnikom tak szczytnej
inicjatywy, o której nie wszyscy wiedzą.

 

Integracyjne Stowarzyszenie Sportu i Rehabilitacji " Start” można wesprzeć m.in. przekazując 1% na KRS
0000306021.
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